
PROTOKÓŁ Nr 5/07

ze wspólnego posiedzenie Komisji Rady Gminy Mielnik
 w dniu 10 sierpnia 2007r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu udział wzięli :

1. Pan Eugeniusz Wichowski - Wójt Gminy
1. Pan Tomasz Gorochowicz - Zastępca Wójta Gminy
2. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy

Posiedzeniu  Komisji  przewodniczył  Pan  Stefan  Troc  –  Przewodniczący  Rady 
Gminy Mielnik.

Porządek posiedzenia:
1. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  o  zmianie  uchwały  Nr  VIII/33/07  Rady  Gminy  

Mielnik z dnia 4 lipca 2007r. w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych  
przez  właścicieli  nieruchomości  za  usługi  w  zakresie  odpadów komunalnych  oraz  
opróżniania zbiorników bezodpływowych i korzystania z gminnych wysypisk odpadów 
komunalnych.

2. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  o  uchyleniu  uchwały  w  sprawie  opłaty  
administracyjnej.

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia zadań inwestycyjnych na lata 
2008-2010  przewidywanych  do  realizacji  i  finansowania  z  udziałem  środków 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego.

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007r.
5. Sprawy różne.

Do punktu 1.

Pan  Wójt przedstawił  projekt  uchwały  o  zmianie  uchwały  Nr  VIII/33/07  Rady  Gminy 
Mielnik z dnia 4 lipca 2007r. w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli  nieruchomości  za  usługi  w  zakresie  odpadów  komunalnych  oraz  opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i korzystania z gminnych wysypisk odpadów komunalnych.
Poinformował  radnych,  że uchwała  ta  ma na  celu  zdyscyplinowanie  opornych  właścicieli 
nieruchomości do wywozu nieczystości. Uchwalano wcześniej stawka 3,80 zł. za najmniejszy 
pojemnik  nie  byłaby  dla  właścicieli  żadną  restrykcją.  Stawka  nie  może  być  niższa  niż 
ustalone w tym regionie, a tak właśnie jest. Rada podeszła zbyt indywidualnie do tej uchwały.

Pan Sekretarz Gminy
Stwierdził, że uchwalona wcześniej kwota 3,80 zł. za pojemnik jest nagrodą dla tych, którzy 
nie  zechcą  podpisać  umów  na  wywóz  nieczystości.  Za  tyle  gmina  będzie  im  musiała 
zorganizować wywóz śmieci, wszyscy inni, którzy umowy podpiszą, będą płacić więcej.

Pan Adam Tobota
Uważa,  że  należy  najpierw  sporządzić  kalkulacje,  potem  zaś  można  ustalać  cenę.  Bez 
kalkulacji każda cena jest do przyjęcia, zaś firmy na pewno będą swoje ceny windować w 
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górę. Taką kalkulację powinien sporządzić nasz Zakład Gospodarki Komunalnej.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził,  że  nie  możliwym  jest  sporządzenie  kalkulacji  do  aktu  prawnego,  jakim  jest 
uchwała Rady Gminy. Kalkulację sporządzają przedsiębiorstwa, które zajmują się wywozem 
nieczystości.

Pan Sekretarz Gminy
Zakładowi Gospodarki Komunalnej w obecnej chwili trudno byłoby sporządzić kalkulację, 
ponieważ  śmieci  odbiera  luzem,  bez  pojemników.  Ponadto  Zakład  otrzymuje  dotację  z 
budżetu gminy. Od 1 stycznia 2008r. umowy na odbiór śmieci będą zawierane wg. nowych 
zasad.

Pan Stefan Troc
Za uchwaloną stawkę 3,80 zł. za pojemnik nikt nie zechce wozić śmieci w naszej gminie.

Pan Adam Tobota
Zaproponował,  aby przy okazji  podejmowania  tej  uchwały dokonać zmian w regulaminie 
utrzymania  porządku i  czystości  w gminie.  Po poprawieniu, regulamin powinien trafić do 
wszystkich mieszkańców gminy.

Pan Wójt Gminy
Wyjaśnił  zasady  publikacji  aktów  prawnych.  Wyraził  wątpliwość,  czy  mieszkańcy 
przeczytaliby regulamin, nawet jeśli byłby on dostarczony im do rąk własnych. Stwierdził, że 
teraz  należy  ustalić  stawki,  pozawierać  umowy.  Dalszą  konsekwencją  jest  zatrudnienie 
człowieka, który by sprawdzał sposób usuwania nieczystości i wówczas regulamin powinien 
trafić do ludzi.

Komisje Rady 8 głosami za, przy 1 głosie sprzeciwu i 3 głosach wstrzymujących się, 
pozytywnie  zaopiniowały projekt uchwały o zmianie uchwały Nr VIII/33/07 Rady Gminy 
Mielnik z dnia 4 lipca 2007r. w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli  nieruchomości  za  usługi  w  zakresie  odpadów  komunalnych  oraz  opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i korzystania z gminnych wysypisk odpadów komunalnych.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 2.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił i omówił projekt uchwały o uchyleniu uchwały w sprawie 
opłaty administracyjnej.
W  związku  ze  zmianą  ustawy  o  opłacie  skarbowej  opłata  administracyjna  została 
wyeliminowana przez opłatę skarbową.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy obecności  13  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały 
projekt uchwały o uchyleniu uchwały w sprawie opłaty administracyjnej.

(w zał. na str.................prot.)



3

Do punktu 3.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił  i  omówił  projekt  uchwały w sprawie  przyjęcia  zadań 
inwestycyjnych na lata 2008-2010 przewidywanych do realizacji i finansowania z udziałem 
środków Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego.
Pośpiech związany z podjęciem tej uchwały wynika z faktu, że zobligowani zostaliśmy, aby 
w terminie  do 15 sierpnia br.  przedłożyć  do Zarządu Województwa planowane środki  na 
realizację programów operacyjnych w latach 2008-2010. Część tych zadań jest dwuetapowa, 
wykazujemy środki własne i środki o które będziemy sie ubiegać.

Pan Stefan Troc
Zwrócił sie z zapytaniem, czy ujęcie w wykazie zadań inwestycyjnych dwóch dróg gminnych 
nie jest zadaniem na wyrost. Czy ma sens wykładanie tak dużych pieniędzy na drogi lokalne, 
na których nie ma dużego ruchu? Może lepiej byłoby wydać te pieniądze na kanalizację we 
wsiach.

Pan Sekretarz Gminy
Drogi gminne są zadaniem własnym gmin i nikt ich nam nie zbuduje, jeśli sami tego nie 
zrobimy.

Pan Wójt stwierdził, że jedno nie wyklucza drugiego. Poinformował, że w niedługim czasie 
będziemy musieli dokonać zmian w Planie Rozwoju Lokalnego, bo muszą się tam znaleźć 
zapisy niezbędne przy składaniu wniosków o dotacje.

Pan Sekretarz  Gminy poinformował  radnych  o  zamierzeniach  powiatu  w  sprawie  dróg 
powiatowych,  leżących  na  terenie  naszej  gminy.  W  powiatowym  wykazie  zadań 
inwestycyjnych na lata 2008-2010 ujęto modernizację następujących dróg na terenie gminy 
Mielnik :

✗ Koterka – Klukowicze (2008r.)
✗ Mielnik – Adamowo (2009r.)
✗ Mielnik – Wajków (2009r.)
✗ droga do Olchowicz (2009r.)
✗ Siemichocze – Wilanowo

Mimo  zabiegów  Pana  Sekretarza(radny  powiatu)  w  planach  nie  ujęto  drogi  Mielnik  – 
Radziwiłłówka, która pilnie wymaga modernizacji.  Pan Sekretarz poinformował, że należy 
lobbować w województwie w sprawie dróg wojewódzkich leżących na terenie naszej gminy.
Pan Wójt poinformował, że na “Muzyczne Dialogi nad Bugiem” zaprosiliśmy cały Zarząd 
Województwa Podlaskiego.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy obecności  13  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały 
projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  zadań  inwestycyjnych  na  lata  2008-2010 
przewidywanych do realizacji  i finansowania z udziałem środków Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Podlaskiego.

(w zał. na str.................prot.)
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Do punktu 4.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2007r. Wpłynął wniosek Dyrektora GOKSiR o zwiększenie dotacji w związku ze 
zwiększonymi kosztami organizacji Mistrzostw Polski Juniorów Młodszych w piłkę nożną.

Pan Wójt uzupełnił wypowiedź Pani Skarbnik informacją, że wydatki GOKSiR wzrosły w 
związku z organizacją Święta Korowaja i turnieju piłki plażowej.
Poinformował również, że Mielnicki Klub Sportowy do dnia dzisiejszego nie rozliczył się z 
przekazanej mu dotacji z budżetu gminy. Pierwsza transza dotacji dla Klubu, w kwocie 30 
tys.zł.,  przekazana została w kwietniu br.,  termin jej  rozliczenia minął  15 maja 2007r. Ze 
względu na brak rozliczenia nie zostaną przekazane Klubowi kolejne transze dotacji.

Pan Adam Tobota
Stwierdził, że należy rozdysponować niewykorzystane w budżecie pieniądze na urządzenie 
skweru w Mielniku.

Pan  Wiesław  Kochanowski zgłosił  potrzebę  naprawy  przystanku  autobusowego  w 
Adamowie.

Pan Wójt poinformował, że przystanek ten nie jest naszą własnością, wystąpimy do PERN o 
przekazanie nam w użytkowanie przystanku, wówczas będziemy mogli go wyremontować.

Pan Kazimierz Tobota zwrócił  się z zapytaniem dlaczego nie będą kontynuowane prace 
przy  budowie  wodociągu  Moszczona  Królewska-Olchowicze  i  budowie  budynku 
gospodarczo-garażowego przy Urzędzie Gminy Mielnik.

Pan Wójt Gminy
Właściciel jednej z działek, przez którą ma przebiegać wodociąg, jest za granicą, żona żąda 
dużego odszkodowania i nie jesteśmy w stanie dojść do porozumienia z tymi osobami.
W sprawie budynku gospodarczego Pan Wójt wyjaśnił, że unieważnił wcześniejszy przetarg 
na budynek, sporządzono nowy kosztorys inwestorski i przeznaczone wcześniej środki na ten 
cel są obecnie za małe. Trzeba będzie je zwiększyć.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy obecności  13  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały 
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007r.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 5.

Pan Kazimierz Tobota zwrócił uwagę na niewłaściwe wykonywanie prac na ulicy Sadowej. 
Trzeba tym się zająć i dopilnować aby prace te zostały zrobione dobrze.

Pani Maria Boguszewska wyraziła zadowolenie z wykonania prac przy odkrzaczeniu drogi 
prowadzącej do Krawczanki.
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Pan Wójt zaprosił radnych i gości obecnych na posiedzeniu Komisji na “Muzyczne Dialogi 
nad Bugiem”.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała :
Elżbieta Szymańska

 
Przewodniczący Rady

                                                                                                        Stefan Troc


